
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Röszke Község Képviselı-testületének lapja XIX. évfolyam 10. szám Október 
 
 
 

A röszkeiek felhatalmazásával újra egy testületként dolgozhatunk! 
 
A választási eredmények ismeretében 
ıszinte örömmel írhatom le azt, amiben 
elıtte csak reménykedtünk. Sokan hittük, 
hogy a röszkeiek felelısen tudnak és 
akarnak is dönteni közös dolgainkban, az 
elért eredményeinkre, saját tapasztalataikra 
alapozva a folytonosságra, a 
szavahihetıségre és az elkötelezettségre 
adják voksaikat! Így történt! 
 

Az október 3-án megtartott önkormányzati 
választáson mindezekre az értékekre és az 
eddig elvégzett munkámra szavazott az 
urnához járulók több mint 78%-a!  
 

Az elkövetkezendı négy évben újra 
Röszke község polgármestereként 
dolgozom majd emberséggel, türelemmel, 
szakmai elhivatottsággal és a falum iránt 
érzett feltétlen szeretettel!  Igaz szívvel 
köszönöm mindenkinek a rám leadott 
szavazatát, minden jó szót és bátorítást! 
 

Köszönöm minden választópolgárnak, aki 
felvállalta a döntés felelısségét és részt 
vett a választáson!  
 

Az elmúlt négy év sikerei elsısorban a 
közös felelısségvállalásnak, egymás segítésének, az együttmőködésnek, az együtt gondolkodásnak köszönhetık. Együtt tettünk Röszke 
fejlıdéséért, közös munkánk nyomán értékek születtek. Így lesz ezután is! S, hogy mire alapozom az optimizmust? Nem az anyagiak 
javulására, nem a gazdasági környezet hirtelen pozitív változására, hanem az EMBERRE! Igen így nagybetővel, azokra a jó szándékú, 
elkötelezett, a faluját szeretı képviselıkre alapozok, akikre Önök a legtöbb szavazatot adták! Eddig is támogatóim, segítıim voltak, így 
lesz ezután is! Alapozhatunk az ıszinteségre, a szakértelemre, a tettrekészségre, a bizalomra, mindarra az értékrendre, ami reményeim 
szerint a képviselı-testület minden tagja magáénak érez. 
 

Röszke Község Képviselı-testületének tagjai, – Csonka Imre, Fülöp Pál, Horváth Béla, Kozma Zsófia, Molnárné Vér Ágnes és Vlocskó 
Mihály - mindannyian mellém álltak, hisszük, hogy régi-új képviselı-testületünk egy csapatként, a Röszkén élık életkörülményeinek 
javításáért, közös életterünk folyamatos fejlesztéséért dolgozhat a következı években is. 
 

Óriási elismerés a röszkeiektıl a fantasztikus választási eredmény, hogy a velem közösséget vállaló jelöltek mind bejutottak a képviselı-
testületbe, így még erısebbek és hatékonyabbak lehetünk! Nem szeretnénk sokat várni, nem elkezdjük, hanem folytatjuk, amit négy 
évvel ezelıtt elindítottunk! Az önkormányzati rendszer változása, hogy ezután hat képviselı dönt, nem csak a döntésbeli felelısséget 
növeli, hanem a feladatainkat is.  
 

Természetesen ez nem a véletlen mőve. Az elızı négy év sokszínő és sokaknak segítı tevékenysége nem múlt el nyomtalanul. A bizalmi 
tıke, a személyes elfogadottság nem fogyatkozott meg. Ebben a feje tetejére állított, sok nehézséggel teletőzdelt világunkban a kisebbség 
meglepetésére és a nagy többség örömére született meg a választási eredmény! Ennyi mosolygós, gratuláló, ránk kacsintó emberrel rég 
nem találkoztam, ezúton köszönöm, köszönjük mindenki támogatását és szavazatát!  
 

Azt azért ne higgye senki, hogy nem látjuk a sok-sok feladatot és nehézséget, amik elıttünk tornyosulnak! Most azonban nem ezek 
felsorolásának van az ideje. Van mibıl erıt merítenünk. Kaptunk biztatást bıven szavazatok formájában. Köszönöm, köszönjük 
mindenkinek, aki ennek a sikernek a létrehozásában bármilyen formában részt vett! 

Borbásné Márki Márta 
polgármester 

Röszke Község Képviselı-testülete 
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2010. október 13. - Alakuló képviselı-testületi ülés 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

2010. október 1. - Teleház épületének ünnepélyes átadása 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

2010. október 1. Pihenıpark ünnepélyes átadása  
Röszke település önállóvá válásának 60. évfordulója alkalmából 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

20 éves önkormányzati képviselıként végzett munkájuk elismeréseként vette át  
Dani András és Nagy Tibor az önkormányzatunk kitüntetését 
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ÖNKORMÁNYZATI 
VÁLASZTÁSOK 2010 

 

A 2010. október 3-án megtartott polgármester és 
települési képviselı választás eredménye Röszkén 

 
 

Polgármester választás eredménye: 
 

1 Borbásné Márki Márta FÜGGETLEN 1.142 szavazat 

2 Magyari László FÜGGETLEN 319 szavazat 

 
Képviselı választás eredménye: 

 

1 Horváth Béla FÜGGETLEN 714 szavazat 

2 Molnárné Vér Ágnes FÜGGETLEN 627 szavazat 

3 Fülöp Pál FÜGGETLEN 606 szavazat 

4 Kozma Zsófia Ágnes FÜGGETLEN 587 szavazat 

5 Vlocskó Mihály FÜGGETLEN 565 szavazat 

6 Csonka Imre FÜGGETLEN 555 szavazat 

7 Barnáné Szabó Tünde FÜGGETLEN 508 szavazat 

8 Turó István FÜGGETLEN 475 szavazat 

9 Kovácsné Kacz Erika FÜGGETLEN 440 szavazat 

10 Szekeresné Ábrahám Gyöngyi FÜGGETLEN 406 szavazat 

11 Toma Gergely Imre FÜGGETLEN 346 szavazat 

12 Magyari László FÜGGETLEN 340 szavazat 

13 Makra Péter FÜGGETLEN 334 szavazat 

14 Herédi Zoltán FÜGGETLEN 286 szavazat 

15 Bessenyei Zsolt FÜGGETLEN 251 szavazat 

16 Németh István FÜGGETLEN 185 szavazat 

17 Máté Krisztián JOBBIK 161 szavazat 
 

 
 
 

Forrás: www.valasztas.hu 

 
Köszöntöm a Falusi Suttogó 
tisztelt olvasóit!  

Szeretném megosztani önökkel szeptember röszkei vonatkozású 
közbiztonsági eseményeit. 
 

Bőnügyi helyzet:  
 

Szeptemberben 8 alkalommal kellett nyomozást indítanunk 
Röszkén elkövetett bőncselekmények tárgyában.     
 

Egy külterületi raktár épületbıl tőntettek el ismeretlen elkövetık 
klíma berendezést és konyha felszerelési cikkeket. A becsült kár 
300 000 Ft körül van.      
 

Egy röszkei tanya gazdája látta kárát annak a lopásnak melynek 
elkövetıje értékes szivattyú berendezést vitt magával az éjszaka 
leple alatt. Az okozott teljes kár mintegy 100 000 Ft. 
 

A külterületi parkolóhelyeken éjszakázókat nem kímélte az a 
gépkocsis üzemanyag tolvaj banda, melynek tagjai egy kamion 
üzemanyag tankjának zár szerkezetét megrongálva loptak el 
nagyobb mennyiségő üzemanyagot.  
 

A fenti lopási helyszínhez közeli pénzváltó helyen trükkös 
pénzváltási csalással ismeretlen szerb akcentusú személy közel 
1 000 000 Ft kárt okozott.   
 

Sajnálatos módon a röszkei köztemetı egyik sírját barbár módon 
megrongálták. A cselekmény még csak nem is anyagi 
haszonszerzésre irányult. Egyértelmően minısíti az elkövetıt.   
 

Autófeltörés áldozatává vált egy röszkei család melynek 
furgonjából saját bezárt udvarukon tulajdonítottak el autó rádió 
berendezést.  
 

Közlekedésrendészet, közterületi rend: 
 

Szeptember hónapban 35 esetben kellett szabálysértési eljárást 
kezdeményeztünk közlekedési szabálysértések miatt.      

Munkatársaink a szeptemberi iskolakezdés óta a polgárırség 
hathatós segítségével ellenırzik a tanulók iskolába érkezésekor a 
tanintézmény elıtti forgalmat.  
Továbbra is kérem, hogy vezessenek körültekintıen a 
Felszabadulás utca 30 km/h sebességkorlátozással védett 
útszakaszán. Kérem, hogy kerüljék az elızési és hirtelen 
irányváltással járó közlekedési manıvereket ezen az útszakaszon!  
Nem árulok el titkot azzal, ha tájékoztatom a kedves olvasókat 
,hogy a feni útszakaszon a visszatérı gyorshajtások miatt 
sebességellenırzést hajtanak végre munkatársaink.  
 

Továbbra is várjuk megtisztelı lakossági észrevételeiket.  
Elérhetıségünk a már jól ismert 62/273-234. Amennyiben ezen a 
számon nem vagyunk elérhetık, hívják a 107. és 112. számot. Mi 
mindig az Önök nyugalma és biztonsága érdekében teljesítjük 
szolgálatunkat!      

Varga Zoltán r. százados  
 ırsparancsnok     

 
 

Tisztelt Röszkeiek, Választópolgárok. 
 

Köszönetet mondok mindazoknak, akik az elmúlt 
választási hetekben, úgy az ajánlószelvényeikkel, mind a 
választás napján a szavazataikkal engem támogattak.  
Köszönöm mindazok megtisztelı bizalmát, akik a 
település jövıjével kapcsolatos elképzeléseimet, tenni 
akarásomat elismerve, mellém és képviselı jelöltjeim 
mellé álltak.   
A választás eredményét tudomásul vettem. A 
megválasztott polgármester asszonynak és képviselıknek 
gratulálok.  
Ezzel együtt tudomásul vettem azt is, hogy település 
lakóinak többsége nem azt az utat választotta, amit én 
ajánlottam, hanem egy másik irány felé kíván haladni.  
A választott irány megtételéhez kívánok minden itt élı 
embernek sok szerencsét, erıt, egészséget és kitartást.    
 

„Nem vagyok köteles gyızni, de köteles vagyok igaznak lenni. 
Nem vagyok köteles sikert elérni, de köteles vagyok a bennem 
lévı fényhez méltón élni.” (Abraham Lincoln) 
 

Magyari László 
 

 

KÉK HÍREK 
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ÉLETKÉPEK  
 

Mindenki életében vannak meghatározó emberek. Olyanok, akikre 
tisztelettel nézünk, néha tátott szájjal bámuljuk a teljesítményüket. 
Olyan emberek ık, akik láttán megfogalmazódik bennünk a 
gondolat, hogy miért nem kaptunk a sorstól mi is ennyi 
teherbírást, akaratot, kitartást. Emberek, akikre hasonlítani 
szeretnénk. Szerencsés vagyok, mert az én életemben több ilyen, 
példakép, több ilyen alak is szerepet játszik, akik már a puszta 
jelenlétükkel, a kiállásukkal is jó irányba formálnak. 
Megtiszteltetés, hogy ebben a rovatban egy ilyen ember lehetett a 
vendégem. Egy megerıltetı, kíméletlen kampány után Borbásné 
Márki Mártát, Röszke Község Polgármester Asszonyát 
kérdeztem az eredményekrıl, akaratról, kitartásról, és jövıbeli 
terveirıl. 
 
 
 

Zs: Túl egy hosszú és megerıltetı kampány után hogy vagy, és mit 
éreztél a végeredmény láttán? 
 

BMM: Rettenetesen boldog voltam attól, hogy a röszkei 
emberek értették, érezték, értékelték mindazt a munkát, amit az 
elmúlt 4 évben közösen véghezvittünk. Voltak félelmeim, mert 
nem voltam biztos benne, hogy mindenki úgy értelmezi, 
értékeli az eredményeinket, ahogyan azt mi szerettük volna. 
Ugyanakkor bíztam benne, hogy a szemmel látható, kézzel 
fogható értékeket, amiket létrehoztunk, a fejlıdést, ami elindult 
a településen, azt az emberek értékelik, örülnek neki. 
Másodszor volt módom részt venni egy önkormányzati 
választásokhoz kapcsolódó kampányban. Most a felkészülést 
nagyon megnehezítette a megosztottság. Hiába kaptunk az 
elmúlt négy évben pozitív visszajelzéseket arról, hogy jó úton 
haladunk, mégis egy ilyen felfokozott lelkiállapotban minden 
szónak hatalmas súlya van, az ember sok mindent átgondol, 
átértékel, talán kicsit el is bizonytalanodik ezek hatására. 
Kimondhatatlanul boldog voltam, hogy az emberek mellém, 
mellénk álltak, és még a megosztottság ellenére sem 
bizonytalanodtak el, s továbbra is megajándékoztak engem a 
bizalmukkal. 
 

Zs:Hogy viselted az ellened irányuló, - azt hiszem nevezhetem így - 
rágalomhadjáratot? 
 

BMM: Nagyon nehezen viseltem. Én egy lelkileg igen 
sérülékeny, érzelmes embernek tartom magam, hatalmas 
igazságérzettel, és nıi mivoltomból is adódik az, hogy az 
érzelmeimtıl nem tudok elvonatkoztatni. Igazából nem is 
akarok, hisz úgy érzem, egy embert az érzelmei és a tudása 
határoz meg igazán, épp ezért azt gondolom, hogy nem is 
szabad kizárni az érzelmeket. Nehéz volt a kampányidıszak, 
hisz azt éreztem, hogy minden nap újra és újra bizonyítanom 
kell azokat a dolgokat, amiket egyszer már becsülettel 
megcsináltam, leírtam elmondtam. 
Én nagyon bíztam a röszkei emberekben, hittem abban, hogy 
közösen, együtt tudunk gondolkodni, és ık is ugyanazt érzik, 
amit én. Nagyon sajnálom, hogy Röszkén, ezen a kis 
településen is leképezıdött a „nagypolitika”. Az a fajta 
„nagypolitika”, amiben a jobb és baloldal esik egymásnak napi 
rendszerességgel. Szerintem egy kis településen az ember a 
meghatározó. Az, hogy az ember tud-e, akar-e tenni a 
közösségért, kellıen elkötelezett, megvan-e benne a kellı 
alázat ahhoz, amit felvállalt. Én így, ezen értékek 
hangsúlyozásával készültem a választásokra, így próbáltam ezt 
csinálni. Lelkileg borzasztó nehezen viseltem ezt az idıszakot, 
ahogyan azt is, hogy személyeskedés nélkül ugyan, de egyszer 
magam is válaszolni kényszerültem az engem ért vádakra. Ha 
csak tehetem, nem konfrontálódom nyíltan, most mégis meg 
kellett tennem. Óriási öröm, és megtiszteltetés volt, nekem, és 
az engem támogató képviselıjelölteknek is, hogy az emberek 
értették azt, amit leírtunk, és aztán a szívükre, az eszükre 
hallgatva döntöttek. 

 

 
Zs: Mi ad és adott erıt ahhoz, akár a mostani kampány során is, 
hogy az életedben elıforduló nehézségeken átlendülj? 
 

BMM: Elsısorban a családom és a barátaim támogatása, akik 
nap, mint nap megerısítettek abban, hogy jól végeztem a 
munkám, hogy jó ember vagyok. Ha az ember mögött stabil 
háttér áll, támogató, szeretı család veszi körül, minden 
nehézséggel könnyebben megbirkózik. De ugyanilyen fontos 
volt a mellettem nyíltan kiálló képviselıjelöltek támogatása, 
akiknek ezúton is szeretném hálás szívvel megköszönni 
mindazt a munkát, segítséget, amit tılük kaptam. İk végig 
erısítették bennem, hogy megéri a küzdelem, megéri az 
erıfeszítés. Azt gondolom, hogy az eredmény önmagáért 
beszél, hisz a képviselıtestület tagjai, azok a már régi 
képviselıként dolgozó jelöltek és egy új képviselı is, olyan 
emberek, akik eddig is szívvel-lélekkel végezték a 
munkájukat,és akik eddig is tudtak és akartak is tenni az itteni 
közösségekért, a településért. Akik szintén rengeteget 
segítettek, és akik nélkül most nem is lehetnék itt, azok a 
röszkei emberek voltak, akik úton, útfélen megállítottak, 
biztosítottak arról, hogy mellettem állnak, bíztattak, 
megerısítették a hitemet, elismerték a munkámat, és erıt adtak 
a küzdelemhez. 
 

Zs: Polgármesteri munkád során milyen akadályokkal kell 
szembenézned, vannak-e olyan dolgok, amik dühítenek? 
 

BMM: Tısgyökeres röszkeiként, egy kistelepülésen élı és 
dolgozó polgármesterként azt gondolom, a jó akarat mellett a 
gyakorlatiasság az, aminek meg kell határozni a munkánkat. 
Ami engem végtelenül elszomorít, és megnehezíti a dolgunkat, 
az a túlbürokratizált rendszer, ami erre az országra, és a 
hivatali rendszerre is jellemzı, és ez sajnos az 
önkormányzatokat sem kerüli el. Sokkal gyakorlatiasabban, 
sokkal egyértelmőbb jogszabályok között kellene dolgoznunk, 
hisz annál jobban tudná az önkormányzat és a képviselıtestület 
is végezni a munkáját. Az agyonbonyolított, dokumentáció 
alapú, papíralapú bürokrácia az, ami nagyon felháborít. 
Nehézzé teszi egy-egy település fejlıdését a bonyolult, szinte 
értelmezhetetlen közbeszerzési rendszer, a pályáztatási 
rendszer, ami ugyancsak agyonbonyolított. Épp ezért 
rettenetesen felértékelıdik a szakértelem a hivataloknál, hisz 
annyi kötelezettséget ró az ügyintézıkre, alkalmazottakra, a 
testületi munkában a képviselıkre, a jegyzıre, hogy az 
elképesztı. Véleményem szerint nagyobb szabadságot kellene 
adni a helyi döntéshozatalban és egy picit elkülöníteni az 
országos jogszabályi rendszertıl. A lakosság érdekében is 
sokkal többet tudnánk tenni, egyértelmőbb, közérthetıbb lenne 
az ügyintézés. Én nagyon rosszul érzem magam, mikor 
valakinek azt kell mondanom, hogy nem tudok segíteni, mert 
egy magasabb jogszabály felülírja azt, amit én gondolok, és 
amit a józan észre, a gyakorlatiasságra támaszkodva meg 
tudnánk oldani, azt sajnos nem tehetjük, mert a törvényi  
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szabályozás erre nem ad lehetıséget. Sajnos a demokráciában 
benne foglaltatik az is, hogy a törvényeknek és a szabályoknak 
megfelelıen dolgozzunk, még ha ez sokszor nehézséget is jelent. 
 

Zs: Mi okoz örömet? Miért érzed mégis, hogy a nehézségek 
ellenére is érdemes folytatni? 
 

BMM: Elsısorban az alkotás öröme az, ami boldoggá tesz. 
Amikor valami a közösség érdekeiért készül és fejlıdést generál. 
Szerintem egy új iskola a tudás és szakértelem terén is fejlıdést 
kell, hogy generáljon. Tehát nem csak a megvalósított épület a 
fontos, hanem az is, ami a falakon belül zajlik. Az tesz boldoggá, 
ha elégedettséget látok, mert az engem is elégedettséggel tölt el, 
ami ideig-óráig még örömet is okoz, de aztán mindig jön egy új 
feladat, egy új kihívás, aminek meg kell felelni. Ebben a 
szakmában az öröm nagyon rövid ideig tarthat, utána mindig a 
következı feladatra kell koncentrálni, de pont ezekért a kis 
örömökért érdemes dolgozni, hisz ezek hatalmas erıt, lendületet 
adnak a folytatáshoz. 
 

Zs: Szerinted mik határozzák meg a jó polgármestert? Mik 
azok a tulajdonságok, amikkel rendelkeznie kell? 
 

BMM: Nagyfokú elkötelezettsége kell, hogy legyen a települése 
iránt. Hatalmas toleranciát igényel. Fontos, hogy ne bánts meg 
másokat. Kompromisszumkészség is kell, és olyan lelki többlet, 
ami lehetıvé teszi és megkönnyíti az emberekkel való 
foglalkozást. Az emberekkel nem csak polgármesterként, de 
emberként kell beszélni, emberként kell meghallgatni a 
problémáikat, és azokon emberként kell segíteni, ehhez fontos a 
lelkiség. Az érzelmi, emberi tényezık mellett azonban a szakmai 
tudás is nélkülözhetetlen, és meggyızıdésem, hogy a 
polgármester nem csak attól jó polgármester, hogy ı maga tud és 
akar tenni a településért, hanem attól is jó, hogy a megfelelı 
szakemberekkel dolgozik együtt. Az elızı években is 
kihangsúlyoztam, hogy nagyon fontos hogy a bizonyos 
szakterületeken a megfelelı szakemberek dolgozzanak. Nálunk a 
hivatalban ez a pályázatok, a gazdasági ügyintézés, és az 
intézmények tekintetében is nagyon jól mőködik. Egy 
polgármester tehát nem csak önmagától jó, hanem attól, hogy 
olyan emberek segítenek neki, akiknek legalább annyira fontos a 
település, a közösség fejlesztése, és jól csinálják, ami a 
szakmájuk. 
 

Zs: Vannak-e olyan tulajdonságaid, amiken emberként, 
polgármesterként esetleg változtatnál, mert úgy érzed, hogy 
nem feltétlenül jelent elınyt a szakmádban? 
 

BMM: Talán a hátrányom ugyanaz, mint az elınyöm is. Nem 
szívesen vállalom a nyílt konfliktusokat. Nagyon a szívemre 
veszek minden kisebb és nagyobb kudarcot, és azt is, ha valakinek 
nem tudok kellıképpen segíteni, amire sokszor az anyagiak 
hiányában, vagy az elıbb említett törvényi szabályozás miatt 
nincs módom. A pénzt nagyon sokfelé kell osztani, és rengeteg a 
rászoruló. Ez egyfajta érzelmi válságot is okoz nekem, amit 
sokszor nehezen tudok feldolgozni.  
Talán az önértékelés a legnehezebb ebben a szakmában, hisz 
elsısorban a településen élı emberek azok, akik megmondják, 
hogy mik a polgármester jó, vagy rossz tulajdonságai. Az elmúlt 
három hétben nyílt fórumokon, írásos anyagokban, honlapon 
annyi rossz tulajdonságomat volt módom olvasni, hogy már kicsit 
saját magamban is megingott a hitem és a bizalmam. Hiába 
tudtam, hogy én nem vagyok rossz ember, vagy legalábbis a 
visszajelzések arra utalnak, hogy ezek a vádak nem igazak, mégis 
sajnos ez a rengeteg rossz képes volt elbizonytalanítani. Én 
azonban eddigi életemben is arra törekedtem, hogy tanuljak a 
hibáimból, hogy legközelebb már ne követhessem el azokat és a 
jövıben is erre fogok törekedni.. 
 

Zs: Üzennél-e valamit azoknak, akik most nem téged 
támogattak? 

BMM: Üzenni nem üzenek semmiképp, inkább azt mondom, hogy 
aki elég elhivatottságot, akaratot érez arra, hogy tegyen ezért a 
településért, az legyen bárki, rám szavazó, vagy esetleg máshová 
x-et rakó, én nagyon nyitott szívvel és szívesen várom. Nyitott 
vagyok az új elképzelésekre, hangozzanak ezek bárkitıl. Most 
négy évig újra együtt kell dolgoznunk, és ehhez minden röszkei 
emberre szükség van. Az már mindegy és az már a múlt, hogy 
nem rám szavazott, ettıl függetlenül volt motivációja, akart 
változtatni, voltak más elképzelései a település jövıjét illetıen, 
amit értékelni kell. Azt gondolom, hogy most megvan a lehetıség, 
hogy tegyenek is ezért, akik pedig rám szavaztak, azoknak tényleg 
ıszinte szívvel köszönöm a bizalmat, amit igyekszem 
megszolgálni. 
 

Zs: Mik a terveid a jövıre nézve, mik azok a fejlesztések, 
amiket nagyon fontosnak tartasz, és kiemelten kezelsz a 
következı négy évben? 
 

BMM: Az infrastruktúra fejlesztése természetesen továbbra is 
napirenden marad, de legalább annyira fontos a munkahelyek 
megırzése, akár ezek önkormányzati közremőködéssel történı 
bıvítése. Az elmúlt években is volt erre példa, de azért azt 
lássuk be, hogy az a gazdasági helyzet, ami az elmúlt három, 
négy évet jellemezte, nem igazán kedvezett a 
munkahelyteremtésnek. Remélem, hogy az elkövetkezendı 
idıszakban erre több lehetıségünk adódik majd. Emellett 
nagyon fontos az intézmények mőködıképességének 
megtartása, tehát hogy ne veszítsünk el semmiféle ellátási 
formát, ezeket megtarthassuk, illetve fejleszthessük. Kiemelt 
terv a csapadékvíz elvezetésének terveztetése, megoldása, ami 
az egyik legfontosabb célkitőzés most a településen. Azzal is 
tisztában kell azonban lenni, hogy hiába írunk le hangzatos 
mondatokat, ezek sajnos értelmüket vesztik, ha megváltozik a 
gazdasági helyzet, változnak a jogszabályok, változnak a 
törvények. Fontosnak tartom, hogy mindig a jogszabályi, 
gazdasági környezetnek megfelelıen határozzuk meg a 
célkitőzéseket, és ezzel összhangban kell a fejlesztéseket 
megvalósítani. A legfontosabb célom azonban a következı 
négy évben is az, hogy én ugyanaz a könnyen megközelíthetı, 
egyszerő, bármikor megszólítható, közvetlen ember legyek, 
mint aki eddig voltam. Az a legfontosabb, hogy az ember ne 
veszítse el a kapcsolatot a röszkeiekkel, sem az idısekkel, sem 
a fiatalabb korosztállyal, és azt gondolom, hogy ha az ember 
korrekt, jó kapcsolatot ápol a településen élıkkel, akkor ık 
majd kijelölik azt az irányt, amit követnünk kell. Az emberek 
meg fogják mondani, és meghatározzák azokat a dolgokat, 
amit nekem polgármesterként a képviselıkkel együtt 
igyekeznem kell megvalósítani, és kézzel fogható 
eredményként felmutatni. Én mindenképp erre fogok törekedni 
a következı négy éven is. 
 

A rovat végén általában a település nevében mondok köszönetet a 
munkáért, kitartásét, jó akaratért. Most ez a köszönet úgy érzem, 
a röszkei embereknek, a településnek kell, hogy szóljon. Jómagam 
is részese lehettem a bírálatoknak, vádaknak, amik fórumokon, 
írásban érkeztek. Személyesen is átéltem, milyen az, amikor 
ítélkeznek a fejem fölött, amikor kezdem elveszteni a hitet 
magamban. Óriási megtiszteltetés, öröm volt mindannyiunk 
számára, hogy a röszkei emberek kiálltak értünk, mellettünk, és 
értékelték az eddigi munkánkat. Visszakaptuk az elveszni látszó 
hitünket saját magunkban, és ezért Önöknek, olvasóknak, 
szavazóknak jár a köszönet. Személyesen sajnos nincs módunk 
mindenkinek megköszönni, ezért most a képviselıtestület és 
polgármesterasszony nevében is engedjék meg, hogy így, a 
Suttogó hasábjain köszönjük meg a támogatást, bíztatást és a 
rengeteg szavazatot. Mind arra fogunk törekedni, hogy a négy év 
alatt bebizonyítsuk, méltók vagyunk a röszkei emberek 
szeretetére és bizalmára. 

Kozma Zsófia
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ÉLETKÉPEK ISKOLÁNKBÓL 
 
 
 

Eseményekkel telt az elmúlt másfél hónap. Iskolánkban 100 %-os a szakos ellátottság. Újra elindultak a tanórán kívüli foglalkozások: néptánc, társastánc, 
hangszeroktatás, kézmőves csoport. A tanulók sokszínő szakkörökön foglalkozhatnak kedvenc témakörükkel: informatikával, környezetvédelemmel, Rubik kocka 
rejtelmeivel. Versenyekre, nyelvvizsgára felkészítı foglalkozásaink is nagyszámú érdeklıdı tanulóval mőködnek. A tehetségek gondozása iskolánkban éppolyan 
fontos, mint az arra rászoruló tanulók felzárkóztatása, fejlesztése. A mindennapos testmozgás a délelıtti testnevelés órák mellett a délutáni sportkörökön is 
megvalósulnak. 

Október 14-étıl indul az úszásoktatás. Az elmúlt évektıl eltérıen idén a szent Erzsébet Mórahalmi Gyógyfürdıbe járnak a gyerekek lubickolni a kedvezıbb 
anyagi feltételek és a város közelsége miatt. 

Készülünk az október 23-ai emlékmősorra is, melyet ebben a tanévben a hetedik osztályos tanulók fognak bemutatni. Az ünnepség helyszíne a röszkei Petıfi 
Sándor Mővelıdési Ház lesz, idıpontja 2010. október 22. (péntek) délután 14 óra. 

Október elsı hetében elkezdtük a „Víz” projektünket, melyet vállalt iskolánk a TÁMOP 3.1.4-08/2-2009-0128 pályázat fenntartása miatt. Minden tanulót, 
pedagógust érint ez a feladat.  A projektoktatás célja, hogy egy adott témát minél részletesebben, a tanulók megtapasztalására bízva, életszerő helyzetekkel és 
példákkal feldolgozzunk. A kompetenciaalapú oktatás egyik megvalósítási formája a projektoktatás. 

Az új iskola „belakása” még mindig tart. Nagyon jól érezzük magunkat a felújított épület falai között és mi, pedagógusok, igyekszünk minıséges, színvonalas 
oktatást nyújtani továbbra is. 

Szécsényi Marianna  
mb. tagintézmény vezetı 

 

Kutatók Éjszakája 
 

Már alig vártuk szeptember végét. 24-én érkezett el a várva várt nap, amikor péntek késı délután 
elindultunk Szegedre. Az iskolából 11-en vettünk részt a közel éjfélig tartó izgalmas programokon. 
Anna néni, Bendi és Kamilla anyukája segítségével jutottunk be a városba. Volt azonban, aki busszal 
érkezett.  
Elıször a fıiskolára mentünk. A fizika és a környezet-biológia tanszék volt szabadon látogatható. 
Minden terembe szabad bejárásunk volt, ahol érdekes és látványos kísérletek fogadtak bennünket. 
Egyik helyiségben lézerrel kápráztattak el, a másikban személyesen Newton, Galileo Galilei, 
Arkhimédész mutatta be nagy találmányát. Érdekes kísérleteket láttunk a levegıvel, a folyékony 
nitrogénnel.  A „nagy elıadóban” az atomok változatos kapcsolatával ismerkedtünk meg. A 
molekulák „gyártását” mi is kipróbálhattuk. Miután végignéztünk mindent, átmentünk a TIK-be ahol 
az egészségügybe nyertünk betekintést. Itt nagyon sok mindent mi is kipróbálhattunk. 
Megtapasztalhattunk, milyen idıs, vak emberként élni mindennapjainkat. Valósnak tőnı sebeket 
láthattunk és szerezhettünk. Vércukor-, koleszterinszint mérést is kérhettünk. Az 
elsısegélynyújtásban is kipróbálhattuk magunkat.  Gyorsan elröppent ez a néhány óra és elindultunk 
haza. Mindannyian jól éreztük magunkat és sok élménnyel, ismerettel lettünk gazdagabbak. Jövıre a 
füvészkertet célozzuk meg. Én már akkor a középiskolából megyek a „Kutatók éjszakájára”. Nem hagyhatom ki ezt a feledhetetlen estét. 

Kiss György 8. o. 
 
V E L E N C E I  D Í J Á T A D Ó 
 

Szeptember közepén közölte Anna néni az örömhírt, hogy 3. lettem a „Veszélyes utakon” címő alkotóverseny pályázatán. A 
történet még az elmúlt tanévben kezdıdött, amikor is meghirdetésre került, hogy a „Veszélyes utakon! - Segítsük az állatokat 
az átkelésben!”. 7. Kárpát-medencei természetismereti alkotóverseny. Pályamunkáinkat tavasszal a mórahalmi Csizmazia 
György természetismereti verseny keretében adtuk át Puky Miklós bácsinak a Varangy Akciócsoport Egyesület elnökének és 
vártuk a szeptemberi eredményhirdetést. Örömmel tölt el, hogy a beérkezett 175 pályamőbıl az enyém is elnyerte a 
tetszésüket. A Vácrátóti Botanikus Kertben is kiállították a beküldött munkák legjobbjait szeptember 6-25. között. Velencére 
szeptember 27-én került, ahol október 1-ig lehetett megtekinteni az ebben az idıszakban megrendezésre kerülı nemzetközi 
IENE konferencián.  
Mi a nemzetközi ünnepélyes díjátadóra szeptember 28-án mentünk Velencére. Korán reggel indultunk Anna nénivel a közel 
250 kilométeres útra. Vonattal indultunk Szegedrıl és egy budapesti átszállással megérkeztünk a célhoz. Már csak a Juventus 
szállóhoz kellett eljutni. Egy kis gyaloglás után megtaláltuk. Ott Éva nénitıl eligazítást kaptunk a díjátadóról. Megtudtuk, 
hogy ezen a konferencián 33 ország képviselıi vannak jelen. 4 kontinensrıl érkeztek a jelenlévık. Az ünnepély a konferencia 
keretében - az összes képviselı jelenlétében - angolul zajlott. Köszönhetıen annak, hogy ezt a nyelvet tanulom sok mindent 
megértettem. Egy portugál képviselıtıl - mivel neki is tetszett a rajzom - egy csokit is kaptam a gyönyörő ajándékok mellett. 
Rengeteg külföldivel ismerkedtünk össze. Egy közös fénykép is készült a jelenlévıkkel. A svédasztalos uzsonna után még 

egy kicsit beszélgettünk, majd indultunk a vasútállomáshoz. Tartalmas, felejthetetlen napban volt részünk. Fáradtan, de élményekben gazdagon értünk haza.  
Patyik Hanna 7.o 

 

Hungarikumok a Parlamentben 
 

Szeptember 25-én Rákóczi Ádámmal Budapesten 
jártunk a Parlamentben Dudás Zoltán tanár úr 
kíséretében. Azért kaptuk a meghívást a 
Hungarikumok a Parlamentben III. címő 
konferenciára, mert a Röszkei betyárok nevő 
csapatunk 3. helyezést ért el a Parlament által 
meghirdetett Hungarikumok Kárpát-medencei 
csapatversenyen. A fırendiházi ülésteremben 
vehettük át a hungarikumokból álló 
ajándékcsomagunkat. Az ülés témája a 
hungarikumok megismertetése és azok védelme volt. 
Itt több mint 20 felszólaló lépett fel, közülük vitéz 

Gyırffy-Villám András és Székely Tibor magyar huszárokról szóló történelmi áttekintése tetszett a 
legjobban. Velük sikerült közös fényképet készítenünk. A konferencia délutáni részében a Misztrál 
együttes ısi dallamait hallgathattuk meg. Lenyőgözött minket a Parlament szépsége. Sok élménnyel gazdagodva tértünk haza. 

Oláh Eszter 

Köszönjük a szülıknek, rokonoknak és a Falu lakóinak a lelkes és támogató hozzáállást, a Polgármesteri Hivatal dolgozóinak illetve az iskola 
munkatársainak türelmét, az ıszi hulladékgyőjtésén nyújtott segítségét. A hulladékgyőjtésbıl befolyt pénzösszeget az iskola ünnepségeinek, 
programjainak (pl. gyereknap) megrendezésére fordítjuk.  

Az általános iskola diákönkormányzata 
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Aktív idıskor: Paja Imréné Gizi néni  
 
2010. szeptember 10-én Gizi néni a „Nyugdíjas Költészeti Szemle” országos döntıjében vehetett 
részt Szolnokon. Az országos döntıt egy elıdöntı elızte meg, melyet Szegeden rendeztek meg. A 
régióban elért sikeres részvételének köszönhetıen jutott tovább a döntıbe.  
A versenyen 1 percbe sőrítve kellett elıadni a választott költı eddigi életútját, majd maximum 5 perc 
állt rendelkezésre a választott vers elıadására. Egy költıtıl több verset is elı lehetett adni, de az 
idıhatárt tartani kellett. Gizi néni nagyon szépen szerepelt, hiszen 7. helyezést ért el ezen a neves 
versenyen. Ez nagyon jó eredmény és én nagyon büszke vagyok rá, hiszen a nyugdíjas évek 
minden pillanatát kihasználva egy olyan elfoglaltságot talált magának, melyet szívbıl és szeretetbıl 
és nagy odaadással végez.  
 

Tolsztoj 82 éves korában írta a következıket:  
„Késı öregkorban azt gondolják az emberek, hogy életük végéhez közelednek, pedig éppen, hogy 
az életük legértékesebb legszükségesebb munkája folyik önmaguk és mások számára.” 
 
 

Ezekkel a gondolatokkal szeretnék szívbıl gratulálni és nagyon sok sikert és kitartást kívánni Gizi 
néninek.  

Szekeresné Ábrahám Gyöngyi 
 

 

Hagyományırzı Nyugdíjas Klub sikerei 
 

Október 2-án klubunk tagjai igen 
mozgalmas napra ébredtek.  
Két nagyon fontos rendezvényre 
kaptunk meghívást, és természetesen mi 
mind a két helyre nagyon szerettünk 
volna elmenni.  
Üllés község Népdalos találkozóra 
várt minket,  ahol a klub 10 dalnoka 

színvonalas mősorral mutatkozott be. Nagy Attila polgármester 
úr a rendezvényen kiemelte, hogy hangsúlyt kell fektetni a 
hagyományırzésre, és kiemelten fontosak ezek a találkozók. 
Szívbıl megköszönte Juhari László nyugalmazott 
iskolaigazgatónak a szervezésben való fáradhatatlan 
közremőködését. A rendezvényen, minden dalkör egy-egy 
gyönyörő szép virágcsokrot és oklevelet kapott a szervezıktıl 
megköszönve, hogy eljöttek. A finom ebédet követıen sajnos mi 
nem maradhattunk Üllésen, hiszen a nap még egy fellépést 
tartogatott a számunkra. 
Október 1-3-ig került megrendezésre a Szegedi 
Paprikafesztivál - Csongrád megyei Paprikasó Szeged 
városában. Erre a neves rendezvényre kapott meghívást a 
röszkei Hagyományırzı Nyugdíjas Klub. 
Mi nagyon örültünk ennek a felkérésnek, hiszen mindig hálásak 
vagyunk, ha az emberek kíváncsiak a régi szokásokra, és 
érdeklıdnek a régi hagyományok iránt. Különösen nagy élmény 
volt ez a felkérés, hiszen a fiatal generációnak adhattuk át a 
paprika feldolgozás néhány mozzanatát. A paprikafőzés nagy 
sikert aratott mind a kislányok, mind a fotóriporterek körében, 
hiszen a földön hasalva közvetlen közelrıl fényképezték a főzés 
minden pillanatát és fortélyát. Nem csak a paprika feldolgozás 
csínját bínját mutathattuk, be, hiszen régen az idısek munka 
közben, hogy jobban teljen az idı, nótáztak és énekeltek is. 
Klubunk is két dalcsokorral mutatkozhatott be az 
érdeklıdıknek, így a Paprikahasítót és vajdasági dalokat 
hallhatta a közönség. 
A programot követıen a szervezık paprikás krumplival 
vendégelték meg lelkes kis csapatunkat. A fesztivál alatt nagyon 
sok árus kínálta megvételre portékáját, így az izgalmak után mi 
is fellélegezve nézelıdtünk a pavilonok hosszú sorai között. 
A fárasztó és élménydús nap után nagyon jó hangulatban tértünk 
haza a mi kis falunkba, Röszkére. 

Márki Antalné 

 

„A magyar forradalom gyızelem a 
vereségben, mindörökre egyike marad 

azoknak a ritka eseményeknek, 
amelyek visszaadják az embernek 

önmagába vetett hitét, és emlékeztetik 
sorsa értelmére, az igazságra.” 

 

(Raymond Aron, 1966) 
 

Tisztelettel meghívjuk településünk minden lakóját 2010. 
október 23-án az 1956-os forradalom és szabadságharc 

emlékére tartandó  szabadtéri szentmisénkre. 
 

A misét Dr. Liszkai Tamás plébános celebrálja 16.00 órai 
kezdettel a mővelıdési ház parkjában. 

Jöjjenek el, gyújtsunk közösen gyertyát mártírjaink emlékére! 
 

Remények nélkül 
 

Távol van a Földtıl az ég. Távol vannak tılem a csillagok. 
Legtávolabb egy fénylı csillag, mely rám soha nem ragyog. 
 

Nézem némán, éjszakákon át, de ı mindig másra mosolyog, 
másnak csillog, míg én elhalványodok. 
 

Néma éjszakákon át, érte hullnak könnyeim. 
Zokogva kiáltom nevét, s válasz rá, a távollét. 
 

Pedig, közel van hozzám, szinte érintem kezét. 
Mégis távol van tılem, távolabb, mint a csillagos ég. 
 

Kothencz 

MŐKÖDİ – programok a mővelıdési házban 
 

2010. október 28.: vegyes áruk vására 9-11 óráig 
2010. november 2.: vegyes áruk vására 9-11 óráig 
2010. november 5.: vegyes vásár 9-11 óráig 
2010. november 10.: vegyes áruk vására 9-12 óráig 
2010. november 15.: fehérnemő vásár 8.30 -11 óráig  
2010. november 16.: vegyes áruk vására 10-12 óráig 

 

NÓGRÁDI ZOLTÁN 
országgyőlési képviselı 

 

Fogadóórát tart Röszkén október 21-én 18 
órától a mővelıdési ház nagytermében 
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A szép ıszi napok is vidáman 
telnek csoportszobáinkban, 
udvaron egyaránt. A Pa-
gonyban is, a Manótanyán is 
és a Bölcsiben igyekszünk 
minél több idıt kint tölteni 
szaladgálással, labdázással, a 
picinyek kedvenc „mocijuk” 
hátán, délelıtt, délután, 
örülve a simogató nap-
sugaraknak, zizegı faleve-
leknek. A derő mellett 
néhány szomorú pillantás is 
fellelhetı az új bölcsisek, 
ovisok elsı önálló napjának 
végén. Persze ez néhány 
röpke perc csupán, hiszen a jól elıkészített befogadás mindkét intézményben 
a kisgyermekek könnyed, törésmentes illeszkedését célozzák. Folyamatosan 
érkeznek hozzánk a kisgyermekek, s mi nagy szeretettel, türelemmel, 
kedvcsináló elfoglaltságokkal várjuk ıket együtt a gyermekekkel. 
S hogy miféle dolgok, élmények, játékok színezték napjainkat? 
Október a ZENE VILÁGNAPJÁVAL  kezdıdött, dobolósat játszottunk Tengeri 
Attilával, ki megszámlálhatatlan hangszerével varázsolt el kicsinyeket, 
nagyokat, méltón az ünnephez, örömzenével. 
A PAPRIKAMÚZEUM  látnivalóit is megcsodálták nagyjaink az elmúlt 
idıszakban. Régmúlt idıket idézı látvány várt bennünket. Nagyon kedves 
fogadtatás, gyermekinknek sokat mondó „mese” és rengeteg paprika 
jelentett érdekességet számunkra. Minden kérdésre választ kaptak kíváncsi 
ovisaink, s természetesen azóta is felvillanó játéktámogató ötleteket, 
beszélgetést szövı okosságokat. Köszönjük Molnár Anita néninek a szép 
délelıttöt! 
Egy másik, kirándulásra alkalmasnak ígérkezı napon indultak a 
pagonylakók a hagyományos VADASPARKI KIRÁNDULÁSRA . Sok 
érdekességet, különlegességet láthattak, tapasztalhattak picinyeink, s 
élményekkel gazdagodva érkeztek haza, s meséltek szurikátákról, 
oroszláncsaládról, majom-parádéról… Napokon keresztül követhetı egy 
ilyen közösen megélt történés játékban, rajzokon, mesében, versben, dalban. 
Készülıdtünk az IDİSEK FELKÖSZÖNTÉSÉRE, hogy örömet szerezhessünk 
nagyszülıknek, dédszülıknek. Azt gondoljuk, a gyermekek átnyújtotta 
virág, a csillogó szemecskék simítanak valamicskét a gondok barázdáin. 
Hamarosan (okt. 20-án, 16 órára) MEGHÍVJUK  az iskolafelé kacsingató 
gyermekeink szüleit, hogy nagyjaink megmutathassák, milyen szépen 
tudnak máris együtt játszani, verselni, dalolni, táncolni. 
A következı „vendégséget” november 10-e körülre tervezzük a középsıs 
korú gyermekeink szüleinek. (Az idıpont az ıszi betegséghullámtól függ.) 
Meseindíttatású játékot játszanak majd, s bepillantást nyerhetnek a vendégek 
derős, önfeledt mesevarázsunkba. A legkisebbek, mint évek óta, Mikulás-
süteményt formáznak idén is édesanyával, a Mikulásvárás idején. 
Köszönjük, hogy sokan segítették PAPÍRGYŐJTİ PROJEKTÜNKET . 

Kíváncsian várjuk az eredményt! 
Sok-sok terméssel, terménnyel, ıszi kinccsel leptek meg a szülık idén is bennünket. 57 kg-os tökön lehetett, lehet lovagolni az udvaron. 
Folyamatosan tudunk babrikálni játékhoz, mondókázáshoz, énekléshez, bábozáshoz illeszthetı szépséget, melyekbıl ízelítıt elıterünkben 
láthatnak, kukoricából, dísztökbıl, paprikából, gesztenyébıl, makkból, mogyoróból, s hogy teljes legyen a paletta, a napokban ıszi piacra 
látogatunk, ahol a sokféleség mindent megmutat majd errıl a szép évszakról. Büszkén tettük ki ZÖLD ÓVODA OKLEVELÜNKET 

elıterünkbe megmutatni, hogy örüljenek a kedves Szülık is, hogy környezetünk, nevelésünk, módszereink, életmódszervezésünk ilyen 
elismerésben részesült. 
NAPTÁR: 

Október 20., 16 óra: Iskolafelé kacsingató gyermekek szüleinek ıszi játékdal-főzés bemutatása aulánkban. 
Október 29., péntek: nevelés nélküli nap 
November 1 – 5-ig: ıszi szünet, ügyeletet tartunk az azt elıre igénylıknek. 

 

Sok-sok közös programot, s hozzá verıfényes ıszi napsütést kívánunk minden családnak!  
 

A Százholdas Pagony és a Zsebibaba Bölcsıde nevében: 
Fülöpné Kiss Ibolya 



FALUSI SUTTOGÓ  9. OLDAL 2010. OKTÓBER 

BERETZK PÉTER TERMÉSZETVÉDELMI KLUB HÍREI  
 
Egy jó hír. 
Nagy megtiszteltetés érte egyesületünket, mert Domaszéken a 
Kulturális Örökség Napjának ünnepén minket kért meg a település 
önkormányzata, hogy mutassuk be a csodálatosan szép Jancsárszék 
természeti- és kulturális értékeit. A NYITOTT SZEMMEL 

MAGYARORSZÁGON címő programunk keretében Radnóti Miklós 
szavaival kezdıdött a bemutatóm: "Itthon vagyok. S ha néha 
lábamhoz térdepel egy-egy bokor, nevét is, virágát is tudom," 
Kellemes estét töltöttünk együtt Domaszéken a sok érdeklıdıvel. A 
Domaszéki önkormányzat meghívását a beszélgetésre elfogadták 
fiatalok és felnıtt lakosok egyaránt, hogy együtt gondoljuk át, mit 
tehetnek közösen a településükért, hogy a természeti és kulturális 
értékek megmaradjanak. Megállapítottuk, hogy a helyi lakosokon is 
sok múlik, melyen lesz a következı évtizedekben a ma még szép 
természeti táj és épített környezet.  
A bemutatón a Domaszéki természeti és kultúrtörténeti értékeket 
számba vettük, együtt csodáltuk a képeken a táj évszakonkénti 
csodálatos szépségét és értékeit. A természetvédelmérıl 
beszélgettünk. Megállapítottuk közösen, hogy ez a fogalom a politika 
és a legtöbb ember számára a még épen maradt és természetvédelmi 
oltalom alá helyezett területek vagy egyes védett fajok, megırzését 
jelenti. A beszélgetés végére azonban közösen beláttuk, hogy 
számunkra a természet a bennünket körülvevı környezet nagy egésze, 
az a forrás, amelybıl mi emberek táplálkozunk, amelybıl elvesszük 
az életünkhöz szükséges javakat, s amelynek mi is részei vagyunk, 
nem uralkodhatunk rajta, mert ezer szálon függünk tıle. 
Tehát beláttuk, hogy szemléletváltásra van szükség. Látható, hogy 
Domaszéken is kezdenek dominálni a nem fenntartható 
életmódminták. Ezeket kell és lehet is csökkenteni. Közösen 
javaslatokat fogalmaztunk meg, hogy hogyan és mit tehetünk a 
természeti és kultúrtörténet értékek fenntartása és megırzése céljából. 
Ezeket a javaslatokat a többi településen meggondolásra ajánlottuk. 

Javasoltuk, hogy:  
• Vegyünk részt mind-

annyian a természeti 
értékek megırzésében, 
cselekedjünk felelısen, 
becsüljük meg a helyi 
természeti értékeket! 

• Tanuljuk meg élvezni a 
településünk táji szép-
ségeit. Ismerjük meg, 
óvjuk-védjük azokat!  

• A lakóhelyünkhöz közeli 
természetes élıhelyeket 
válasszuk kikapcsoló-
dásra, sportolásra, üdü-
lésre! 

• A természeti értékeket 
környezetbarát módon: gyalog, kerékpárral, közösségi 
közlekedéssel közelítsük meg!  

• A technikai sportok térnyerését a természetben, ne támogassuk. 
• A távoli területekrıl érkezı élelmiszeripari és egyéb termékek 

helyett válasszuk a helyi területeinkrıl származókat. 
• Csatlakozzunk természetvédelemmel foglalkozó csoportokhoz!  

 

Végsı gondolataink voltak: Járjunk nyitott szemmel! 
Sétáljunk nagyokat a falunk határában található réteken, erdıben 
tanulmányozzuk csodaszép a növényeket a virágokat, az apró 
bogarakat, amint szorgoskodnak, hallgassuk a madarak énekét! 
Vigyázzunk rájuk, hogy mindezek még sokáig megmaradjanak, hogy 
unokáink is csodálhassák. Éljünk nyitott lélekkel! 

 
Még egy jó hír 
Megújult a Mórahalmi Móra-túra Tanösvény program 
Sok-sok természetvédı gyülekezett 2010. szeptember 22-én délelıtt 10 órakor Mórahalmon, a 
Nagyszéksós-tó kilátójánál, hogy együtt avassuk föl az új Móra – túra Tanösvény programot. A 
fejlesztés a DAOP-2.1.1./E  pályázati támogatással valósult meg. A programban nyolc Tanösvény 
épült a Homokháti Kistérségben. Nagy örömünkre szolgált, hogy két tanösvény útvonalat mi 
határozhattunk meg Röszke terültére. Az egyik „N ıszirom túra Röszkén”, a másik „Kisszéksós tótól 
a Molnár rétig” . A projekt keretében két Tanösvény táblát, és több útvonaljelzı oszlopot kaptunk, 
továbbá lehetıségünk volt önköltséges alapon még egy információs táblát készítetni. Így a Röszkei 
Tanösvény hálózat, nagy örömünkre három állomással bıvült. Az ünnepélyes avatáson Nógrádi Zoltán 
polgármester, Berta Zsolt projekt menedzser és Szőcs Anikó szakmai vezetı, a program bemutatása 
során külön kiemelte egyesületünk aktív színvonalas szakmai munkáját és a gyakorlati kivitelezéskor 
nyújtott segítı közremőködését. Az elıadásokat követı bemutató terepi sétán sütött nap, nagy öröm 
volt látni a nagyszerő fejlesztéseket, és jól esett hallgatni a munkánkat elismerı köszönetet. Megint 
bizonyítást nyert, hogy a természetvédık együtt milyen nagyszerő teljesítményre képesek. Mindenkinek sok kellemes órát kívánunk Röszke szépséges 
területein. 
 
Egy rossz hír 
Szomorú kép fogadott az elmúlt napon a Gyálai Hol-Tisza Lisztes átjárójánál. Itt építette fel egyesületünk a Holt-Tiszai elsı természetvédelmi 
tanösvény állomását. Biztosan sokan ismerik és szeretik a szépen kialakított helyet. A fejlesztési programot a LEADER program támogatta anyagilag, de 
nagyon sok természetbarát dolgozott, több napon át, társadalmi munkában úgy gépekkel, mint kézi erıvel. Az igényes pihenıt késıbb Szeged város is 
felhasználta a Holt-Tisza fejlesztési programjában, eredményeinket bemutatta kiadványaiban is. Itt egy szép információs tábla, asztal paddal és egy 

aranyos halászkunyhó fogadta a látogatókat. Sajnos vannak olyan személyek a környezetünkben, akik 
nem tisztelik a szép építményeket és mások munkáját sem.  Valakik tönkre tették a halászkunyhót. 
Sajnos nem elıször fordult ez elı, korábban még az asztalt is eltörték. Most arra kérjük a Röszkei 
lakosait, hogy akik látták a rongálókat vagy ismerik azokat, jelezzék azt a helyi Rendır ırsön, vagy 
egyesületünk  telefonján. (62/273-012). 
Kérünk mindenkit, hogy segítsen megırizni értékeinket. Élvezhessük innen, nézhessük együtt, azt 
hogy holtág minden évszakban és napszakban rejteget valami meglepıt, valami soha vissza nem térı 
pillanatot. Talán ezek közül is legszebb látni- és hallanivalót mutat a kora nyári naplemente, amikor 
a békák hangversenye messze hangzik, elfedve az emberi zajokat. A nádasból a nyílt vízre 
kióvatoskodik a tıkésréce kicsinyeivel, halak csobbannak a ragadozók elıl menekülve. A napkorong 
skarlátvörös gömbje egyre alacsonyabbra száll. Észre sem vesszük az idı múlását. Legjobb lenne, ha 
örökké tartana. Üljön le a padra, nyissa ki szemét, fülét és leginkább szívét. Keresse a szépet, a 
maradandót, az értékeket. Vigye magával szép emlékeit, meséljen róla hozzátartozóinak.   
 

 

Sára Endréné elnök 
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MEGJÖTTÜNK! 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
SZOCIÁLIS SZOLGÁLTATÓ KÖZPONT HÍREI  

 
Október 1-je hivatalosan az Idısek Világnapja, ilyenkor a Föld több mint 600 millió 
lakosáról emlékezünk meg. Ez a nap az idıs emberekrıl, az ı tiszteletükrıl és 
megbecsülésükrıl szól. Fontos kifejeznünk és éreztetnünk, hogy társadalmunknak méltó és 
hasznos tagjai és nekünk – a fiatalabb generációnak – szükségünk van rájuk. Hiszen a Mi 
világunk az İ – szüleink, nagyszüleink, dédszüleink – életével és munkásságával kezdıdött. 
İk alapozták és építették fel azt a jelent, amelyben Mi élünk.  

Ebbıl az alkalomból október 
14-én Röszke Község 
Önkormányzatával és a 
Mővelıdési Házzal közösen 
ismét megrendeztük az Idısek 
Napi Ünnepséget, ahol 
tisztelettel és szeretettel 
felköszöntöttük községünk minden 65 év feletti lakosát.  
Az ünnepségnek – az elmúlt évekhez hasonlóan – ismét a Sportcsarnok adott helyet, melyet 
ez alkalomból ünneplıbe öltöztettünk fel, hogy méltó legyen meghívott vendégeink 
fogadására. Kedves szavakkal és mosollyal fogadtunk mindenkit. A barátságos üdvözlés 
mellett egy szép piros almát is átnyújthattunk megérkezéskor vendégeinknek. Az almát 
Nógrádi Zoltán jóvoltából Mórahalom várostól kaptuk, melyet ezúton is szívbıl köszönünk. 
Jólesı érzéssel töltött el bennünket, hogy szomszéd településünk ismét gondolt ránk, falunk 
idıseire, és kedveskedett számukra ezzel a finomsággal. 
Az ünnepség délután 3 órakor kezdıdött. Elıször Szekeresné Ábrahám Gyöngyi, a 
Mővelıdési Ház intézményvezetıje köszöntötte az egybegyőlteket. İt követte Török 
Erzsébet, a Szociális Szolgáltató Központ megbízott intézményvezetıje. Majd Borbásné 
Márki Márta polgármester asszony, végül pedig Nógrádi Zoltán országgyőlési képviselı, 
Mórahalom város polgármestere köszöntötte kedves és szívhez szóló szavakkal a vendégeket.  
A köszöntések után a megszokottól kicsit eltérıen a helyi óvodások egy kis csoportja 
következett, akik idén nem mősorral leptek meg bennünket, hanem mindenki nagy örömére 
most ık voltak azok, akik - az önkormányzatunk jóvoltából - egy szál virággal kedveskedtek 
meghívottainknak. E megható 
pillanatok után Trényi Pálné, 
mindenki Annuska nénije 
következett, aki egy alkalomhoz 
ill ı verset adott elı. İt a 
Röszkei Ifjúsági Önkormányzat 
lelkes fiataljai követték, akik 
zenés színpadi produkciójukkal 
vidám perceket szereztek 

vendégeinknek. Majd a Röszkei Dívák léptek színpadra, akik dalaikkal visszaidézték a régi 
táncdal-fesztiválok hangulatát. Végezetül a mősort a Hagyományırzı Nyugdíjas Klub zárta, 
akik tiszai és vajdasági magyar népdalokat adtak elı. 
Miután változatos mősorainkkal kellıképpen sikerült megalapozni a jó hangulatot, 
felszolgáltuk az ízletes vacsorát, melyrıl ezúttal is a Paprika Vendéglı gondoskodott. Ezt 
követte a finom desszert, mely falunk Cukrászdájának finomságai közül került ki. E remek 
étkek elfogyasztása után pedig a táncparketté lett a fıszerep. A zenét, a talpalávalót Csáki 
Lajos és zenésztársa, Smányi János szolgáltatta. Reméljük minden kedves meghívott vendégünk jól érezte magát és ennek a kellemes hangulatú szép 
délutánnak az emlékét sokáig meg fogják ırizni magukban. 
Ezúton is szeretnénk megköszönni mindenkinek, aki részt vett és segített az Idısek Napi Ünnepség megszervezésében és lebonyolításában! 

BRAUN TEKLA 
 

2010.10.03. 
 

Anya: Kónya Tünde 
 

Apa: dr. Braun Attila 

LAJTÁR MÁTÉ 
 

2010.08.24. 
 

Anya: Csikós Tímea Cintia 
 

Apa: Lajtár Zsolt 

NÓGRÁDI ADELIN ANNA 
 

2010.09.20. 
 

Anya: Domján Gabriella Adél 
 

Apa: Nógrádi Gyula 
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Röszke Község Önkormányzata az Oktatási és Kulturális Minisztériummal együttmőködve 2011. évre 
2010. október 1-én kiírta a BURSA Hungarica Felsıoktatási Önkormányzati Ösztöndíjpályázatot 
a felsıoktatási hallgatók, valamint felsıoktatási tanulmányokat kezdeni kívánó fiatalok számára. 

 
 

A pályázat benyújtási határideje 2010. október 29. A pályázatra azok az önkormányzat területén állandó lakóhellyel rendelkezı, 
hátrányos szociális helyzető felsıoktatási hallgatók, illetve felsıoktatási intézménybe felvételt még nem nyert, - de 2011/2012. 
tanévben tanulmányaikat ténylegesen megkezdı - fiatalok jelentkezhetnek, akik államilag támogatott, vagy költségtérítéses teljes 
idejő nappali tagozatos képzésben vesznek részt. 
 

Pályázati kiírás a Polgármesteri Hivatal hirdetıtábláján olvasható. A pályázatot az állandó lakóhely szerinti település Polgármesteri 
Hivatalnál írásban, a Hivatalban - ügyfélfogadási idıben - hozzáférhetı pályázati őrlapon kell benyújtani. A pályázat benyújtásával 
kapcsolatban részletes tájékoztatást a Polgármesteri Hivatalban Bite Sándorné és Korda Zoltánné ad. 
 

Borbásné Márki Márta 
polgármester 

 
 

HÍREK A TELEHÁZBÓL  
                                Aktív idıskorúak kompetenciafejlesztése 

Projektmenedzsment és EU pályázatírás képzést tartottunk a Röszkei Teleházban 
 
A képzés célja volt egy 24 órás projektmenedzsment és EU-s pályázatírói tanfolyam megvalósítása Röszkén,  

• az idıskorúak társadalmi aktivitásának növelése, 
• a résztvevıkön keresztül a civil szervezetek nemzetközi együttmőködésének ösztönzése.  

Az idıskorúak segítése abban, hogy aktívan részt vegyenek civil szervezetek munkájában és ennek keretében képesek 
legyenek európai együttmőködéseken alapuló projekteket kidolgozni, pályázni és megvalósítani 
Röszkérıl 16 fı ötven év feletti lakos vett részt a három napos tanfolyamon, nagy százalékban civil szervezek vezetıi ill. önkéntesei. Már jól 

ismertük egymást a tavaszi számítástechnikai képzésrıl, pillanatok alatt jó hangulat kerekedett.  
Király Ferenc és Pálvölgyi Péter a Magyar Teleház Szövetség évtizedes gyakorlattal rendelkezı 
trénerei erıs iramot diktáltak, sok-sok ismeretet sikerült átadniuk, a megoldandó feladatok 
száma pedig, úgy éreztük, hogy kimeríthetetlen. Gyakorlatorientált képzés volt, amely keretében 
a résztvevık kipróbálhatták az egyéni és a csoportmunkát, a prezentációs módszereken, és 
esettanulmányokon keresztül megszerezhették a képzési célokban megfogalmazott ismereteket.  
A képzés várt eredményei az alábbiak voltak: 

• az idıskorúak aktívabban és hatékonyabban vesznek részt civil szervezetek 
munkájában, 

• ezáltal a civil szervezetek eredményesebben járulnak hozzá a közösségeiket és 
elsısorban az idıskorúakat érintı társadalmi problémák helyi megoldásaihoz, 

• nemzetközi partnerségen alapuló európai uniós pályázatok (pl. Grundtvig) 
kerülnek közösen megtervezésre, megírásra, és lebonyolításra, 

• erısödnek ezen civil szervezetek nemzetközi kapcsolatai, együttmőködések 
alakulnak ki más európai civil szervezetekkel. 

A három nap alatt nagyon sokat okosodtunk és dolgoztunk a feladatokon, de a végén mégis azt 
kérdezték tılem a hallgatók, hogy „Akkor most vége, haza kell menni?” Nem, nincs vége, a jövı 
év februárjában ismét találkozunk, ugyanis Röszkére és Szegedre jönnek román, cseh, francia, 
litván, olasz, lengyel és török civil szervezetek képviselıi, akik velünk párhuzamosan képzik 
magukat az EU Grundtvig programban. 
A tanfolyamon készült képek a következı weboldalon megtekinthetık: 
 http://picasaweb.google.com/roszke924emagy/GrundtvigProjektmenedzserKepzes2010092224# 

 

 
MW-SONET –Vidéki mentor nık a közéletben 

 
A Röszkei Kaláka Egyesület a közelmúltban 
bekapcsolódott a Magyar Teleház Szövetség partnereként 
az EU Leonardo da Vinci programjának részeként 
megvalósuló MW -Sonet nemzetközi projektbe. Címe: 

„Vidéken élı nık mentorálása szociális hálózaton keresztül”; célja bevonni és 
ösztönözni a nıket, hogy aktívan vegyenek részt a helyi közösség életében, valamint 
ún. "kulcs-szereplı", vidéki mentor nıként a többi vidéki nı és vidéki közösség 
tanácsadójává váljanak. 
A közelmúltban megtartott projekttalálkozón megismerkedtünk többek között a 
bolgár, az izlandi, a török, a dán és a litván képviselıkkel, akiknek bemutatkozott 
egyesületünk a szegedi Forrás Szállóban. Rendkívül érdeklıdı és nyitott társaságot 
ismertünk meg, akikkel februárban ismét találkozunk, egy távoktatási program 
keretében. 

Perlakiné Ács Mária 

 
 

A Röszkei Kaláka Hagyományırzı és Teleház Közhasznú Egyesület a 2009. évi SZJA 1%-os kampányából 109.417.- Forintban részesült. A 
felajánlások összegét az egyesület által üzemeltetett Teleház mőködési költségeinek finanszírozására fordítjuk. Köszönjük támogatásukat! 
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„A FÖLD IS GÖMBÖLYŐ, MÉGIS GYÖNYÖRŐ!” 
 
 

Kedves Röszkei emberek! 
 

Ördög István vagyok, volt Röszkei, a szüleimmel a Rákóczi 
utcában laktunk. Tılük tanultam meg, hogy becsülni kell a munkát, 
és csak tisztességes munkával lehet kiérdemelni a tiszteletet. A 
Röszkei emberek mindig is arról voltak nevezetesek, hogy 
megfogják a munka végét, és az ott élı rokonaim is errıl „híresek”.  
Jelenleg Kecskés telepi lakos vagyok, immáron 22 éve. Nagyon jó 
közösség tagjai vagyunk a kis családommal, szinte baráti a 
kapcsolat minden szomszéddal.  
 

Örömmel jelenthetjük, hogy megnyitottuk üzletünket, a 
Vadaspark lakóparkban, a Vadaspark Üzletházban, a 
Jégpályával szemben, a Vadmancs Kávézoo mellett! 
 

Csini divatszalon és Csini fitness  
várja a vendégeket, reggeltıl estig. 

 
A Divatszalon kizárólag 44-es mérettıl - 60-as méretig kínál 
ruhákat, a legújabb divatnak megfelelıen. Fiatalos, színes 
választék áll a vevıink, vendégeink részére, a tágas, ducibarát 
környezetben. Az új, ıszi kollekcióban farmerek, pulóverek, 
kabátkák és kardigánok mellett, fehérnemők is gazdagítják a 
nem mindennapi kínálatot. A szlogenünk: „ A Föld is 
gömbölyő, mégis gyönyörő!” 
 

Nyitva tartás a Csini Divatszalonban:  
hétfıtıl – péntekig : 10 - 20 óráig 
szombaton:                 9 - 13 óráig 

 

A Csini Fitness kizárólag nıi vendégeink részére kínál 
lehetıséget a mozgásra. Akár fogyni, akár erısödni, akár csak 
mozogni szeretne valaki, akkor itt a helye! 
Köredzés keretében, hydraulikus gépek segítségével, remek 
edzı lányok irányítása mellett folynak az edzések. 
Háromnegyed óra alatt, az egész testet átmozgató edzés, remek 
közérzetet biztosít. 
A gyereksarok készen áll arra, hogy amíg az anyuka mozog, 
addig látóhatáron belül legyen a szülı számára. Van színezı, 
plüss állatka és építıkocka is, így a kicsik figyelmét is le tudjuk 
kötni az edzés idejére. 
A vendégeink számára ingyenesen biztosítunk szőrt ivóvizet, és 
szılıcukrot. Öltözı és tusoló is áll a vendégek rendelkezésére. 
 

AZ ELSİ EDZÉS INGYENES! 
 

Nyitva tartás a Csini Fitnessben:        
hétfıtıl – péntekig : 7 – 21 óráig 
szombaton:               8 – 12 óráig 

 

Bérlet árak: 
havi korlátlan felhasználású bérlet:               7500.-Ft 
10 alkalmas bérlet (1 hónapig érvényes ):     5000.-Ft 
Diák bérlet( korlátlan felhasználású ):           5000.-Ft 
Nyugdíjas bérlet ( korlátlan felhasználású ): 5000.-Ft 
Napi jegy ( 1 alkalomra szól ):                      1000.-Ft 

 

Sok szeretettel várunk mindenkit! 
 

Elérhetıségeink: www.csinidivat.com 
Telefon: 06/30-526-9190 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

FÖLDMÉRÉS! 
 

○ megosztások, telekhatár kitőzések, 
○ épületfeltüntetés, 
○ szolgalmi jog bejegyzés, 
○ mővelési ág változás, 

 

Elérhetıségünk: 
○ személyesen: Szeged, Pál u. 8/a  
                         (egyeztetett idıpontban!) 
○ telefon:         +36-30-218-8953 
○ fax:                62-424-404 
○ weboldal:      www.infogeobt.hu  
○ email:            infogeo@vnet.hu    
○ levélcím:       INFOGEO Földmérı Iroda,  
                         6724 Szeged, Pál u. 8/a 

 

SÍRTISZTÍTÁS,  
vegyszerrel, nagynyomású géppel! 

 

Horváth Béla 
 

+36 70 313 99 12 vagy 62/273-205 
 

FOGYJON LE MOST!  
 

Ingyenes klubfoglalkozás 
minden pénteken 17 órakor 

 

Pataki  Éva:  
+36/209737526 

evabusines@gmai l .com 

 

Lakás, Casco, KGFB 
 

szerzıdéseinek INGYENES  
áttekintését, aktualizálását vállalom. 

 
 

       Lakás 25% kedvezmény           Casco 20% kedvezmény 
 

KGFB besorolás változás november 1-jétıl, 
új teljesítményalapú tarifa bevezetése 
KILOWATTRA váltás november 19-ig! 

 

Hívjon bizalommal! 
Kuris Zoltán, tel.:30/272-31-17 

Gyógypedagógus  
hétvégi gyermekfelügyeletet vállal. 

 

 Érdeklıdni a 0630/ 362-56-29-es  
telefonszámon lehet. 

Hirdetessen Ön is a Falusi Suttogóba! 
 

Hirdetési árak: lakossági 500.-, keretes vállalkozói hirdetés 2.000.-, 
negyed oldalas 4.000.-, fél oldalas 8.000.-, egész oldalas 15.000.- 

 

Szerkesztıség: Röszkei Teleház (62/573-870, telehaz@roszkenet.hu) 
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REJTVÉNY 
 

A szeretet hatalma 
 

Rejtvényünk három fı 
sorában Felix Timmermans 
(1886-1947) flamand író, 
költı és festı a szeretet 
lényegérıl elmélkedik. 

 
Elızı feladványunk helyes 
megfejtése: Amit gyerek-
korodban tanultál, az a 
sírig elkísér. 

 
Nyertesünk: 

Szőcs Szilveszterné 
 (Deák F. u. 16.), 

 a Teleházban veheti át a 
jutalmat. 

 
Turucz József 

FALUSI SUTTOGÓ  
 
 

Röszke Község Képviselı  
Testületének lapja 

 

Eng. Szám: B/PHF/888/CS/92 
 

Szerkesztıség: 
6758 Röszke,  

Felszabadulás u. 84.  
Tel.: (62) 573-030 

 

Szerkesztıség vezetı: 
 Borbásné Márki Márta 

Tördelı szerkesztı: 
 Szécsi Andrea 

 

Nyomda: S-PAW Bt. 
 

6794 Üllés,  
Mezı Imre u. 7. 

 
Megjelenik havonta 
 1400 példányban. 
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HÍREK ÉS GONDOLATOK  
A PLÉBÁNIÁRÓL 

 

 
 
ANYAKÖNYVI HÍREK  
 
Kereszteltek:  
Szeptember 5.: Mihalácski Patrik,  

Mihalácski Sándor és Ördögh Marianna gyermeke 

Temetések: 
Szeptember 14.: Mezei János  

(†2010. augusztus 24., életének 51. évében) 
Szeptember 14.: Borsos Péterné Szél Mária  

(†2010. szeptember 8., életének 94. évében) 
 
 
 

HIRDETÉSEK : 
• Október hónapban a hagyományoknak megfelelıen minden nap rózsafüzér imádságot végzünk a templomban. 

Az imádságok idıpontjai a következık: hétfıtıl péntekig 17.30, vasárnap 8.30. 
• Október 21-én, csütörtökön a szentmise után Páduai Szent Antal zsolozsmát és bibliaórát tartunk a sekrestyében. 
• Október 23-án, nemzeti ünnepünkön, a Mővelıdési Ház elıtti parkban 16 órai kezdettel szabadtéri szentmisét mutatunk 

be az 1956-os forradalom és szabadságharc áldozatainak emlékére. 
• Október 30-án, szombaton egész napos temetıtakarítást tartunk az ünnepek elıtt. 
• Október 30-án, szombaton reggel 7 órakor lesz szentmise. Az esti szentmise elmarad. 
• November 2.-tól az ıszi-téli miserendnek megfelelıen az esti szentmisék 17 órakor kezdıdnek. 
• Mindenszentek ünnepén és Halottak napján a mise- és szertartásrend az alábbiak szerint alakul egyházközségünkben: 
 
 
 

November 1. hétfı 
M I N D E N S Z E N T E K  
Ü N N E P E 

9 óra – ünnepi szentmise a templomban 
14 óra – szentmise elhunyt szeretteinkért a temetıben 
18 óra – gyertyafényes csendes szentmise a templomban, utána szentségimádás 

November 2. kedd 
H A L O T TA K  N A PJ A 

9 óra – szentmise a templomban 
17 óra – szentmise a templomban 

 
 

 

  újra indul a           Tabu Café 
 

beszélgetések, kötetlen viták a modern fiatalok 
hitének kérdéseirıl és kétségeirıl PÉNTEK 
esténként 19 órától a Tabu Caféban 
(plébániaudvar - Felszabadulás u. 89.) 

 
 

OKTÓBERI BABA KLUB  
 
 
 

Október 27-én, szerdán délelıtt 9 órakor  egy 
egészen különleges utazásra hívunk benneteket. 
Nagy Anita gongfürdıje már nyáron felkeltette a 
kíváncsiságomat, és most el is fogadta a 
meghívásunkat, hogy bemutassa ezt az anyák és 
gyerekek számára is nyugtató, élvezetes relaxációs 
technikát. Hogy mi is ez, és mire is jó? A következı 
szöveg talán segít a megértésben: 
"Ahogy éljük az életünket, és telnek a napjaink egyre 
több és több információ, hatás, élmény ér el minket. 
A mai rohanó világunkban azonban bizony néha 
meg kell állni. Szükségünk van arra, hogy 
feldolgozzuk a minket ért hatásokat. A helyére 

tegyük a történéseket. Épp úgy a pozitívakat, mint a negatívakat. Ha az élmények feldolgozása megtörtént, akkor megerısödve, 
nagyobb önbizalommal, céljainkat tisztábban látva tudjuk folytatni utunkat.” A gongokkal-hangtálakkal történı "meditáció-
hangfürdı" célja, hogy lehetıséget teremtsünk arra, hogy néhány pillanatra megálljunk, és befelé figyelve a tudattalanunknak 
lehetıséget adjunk arra, hogy feldolgozza a beérkezett információkat. A befelé figyelésben a hangtálak és a gong csodálatos 
rezgései segítenek. A hangfürdıhöz kényelmes öltözék ajánlott, fekvıalkalmatosság, takaró, kispárna.” Gyertek el, hogy együtt 
„fürdızhessünk” egy kicsit a nyugalomban. Remélem bennetek is felébredt a kíváncsiság, és 27-én sokan eljöttök hozzánk. 
Mindenkit szeretettel várunk! 

Kozma Zsófia 

Röszkei Római Katolikus Plébánia 
6758 Röszke, Felszabadulás u. 89., Tel. 62/273-260; 30/359-1050, 

Karitasz telefonszáma: 06-20/400-58-68 
 Web: plebaniahivatal.roszkenet.hu,  e-mail: roszkeplebania@citromail.hu 

Irodai nyitva tartás: keddtıl péntekig 9-12 óra között 
Szentmisék: kedd-szombat: 18 óra; vasárnap: 9 és 18 óra 

 

A röszkei „ Jézus Szíve” Karitasz 
csoport ıszi ruhabörzét tart  

2010. október 22-én, pénteken  
délután 3 és 5 óra között,  
a plébánia hittantermében.  

A ruhák elvitele ingyenes. Minden 
érdeklıdıt sok szeretettel várunk. 
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SPORTKÖRI HÍREK   Támogatónk:                   Röszke Község Önkormányzata 
 

 
 

Tisztelettel köszöntöm a kedves olvasóimat a Falusi Suttogó októberi sportoldalán. Öröm és bizakodás töltött el a beszámolóm 
szerkesztése közben, amint a gyerekeket nézegettem a csapatképeiken. Úgy gondolom, nagyon kell örülni annak, ha egy kis falusi 
sportegyesület szakosztályaiban ennyi csillogó szemő gyereket lehet látni. A bizakodással a képeken szereplı gyerekek ajándékoztak meg 
tudtukon kívül, akaratlanul is. Azt hiszem, joggal bizakodhatunk a jövıben, hiszen itt a képeken a lelkes utánpótlás. İk a jövı és a mi 
reménységeink. 
 
Egy kicsi bevezetés után, a 
szakosztályok mindennap-
jaiba betekintve engedjék 
meg nekem, hogy 
megosszam önökkel 
Szabadi István /Popey/ 
vezetıedzı rövid, a 
sportoldal számára adott 
beszámolóját. „Vége az 
alapozásnak, a Popey 
Team sportolóinak edzı-
munkájában is befejezıdött 
az alapozó idıszak. Aki 
esetleg kimaradt az 
alapozó edzésekbıl, az 
talán erınléti hátránnyal 
kezdi az elkövetkezı 
technikai edzéseket. Mos-
tantól a súlyzókat le-
cseréljük kézvédıre, láb-
védıre. Ezentúl fıképp a 
technikákat, kombi-
nációkat gyakoroljuk, amit 
késıbb a küzdelmeknél 
kamatoztat-hatunk.”  
 

Megkezdıdtek az NB II-es sakkcsapat bajnokságban a pontvadászatok, tudhatják meg Bartos Ferenc szakosztályvezetıvel történt 
beszélgetésembıl. A csapatunk az elsı fordulóban szenzációs gyızelmet aratott a most kiesett, igaz kicsit meggyengült Gyula csapata 
ellen. Az eredmény 8,5-3,5 lett. A csapat tartalékosan állt fel, de így is nagyszerő eredményt ért el. Gyızött: Jeszenszky Tibor, Honos 
Attila, Tóth Dániel, Igaz Ervin és Vályi Adél, míg a további 7 táblán döntetlen eredmény született: Papp Petra, Borsos Andor, Pacal 
Mihály, Csikós Mihály, Hajdú István, Vér Imre és Vályi Blanka. A második fordulóban szerényebb arányú gyızelmet aratott csapatunk, 
de így is 8-4 arányban verte a Nádudvar csapatát. Gyızött: Kállai Gábor, Papp Petra, Jeszenszky Tibor, Honos Attila, Csikós Mihály, 
Igaz Ervin és Vér Imre, míg Pacal Mihály és Borsos Andor, döntetlent játszott. Sajnos nem sikerült eredményesen szerepelni Tóth 
Dánielnek, Vályi Adélnak és Vályi Blanka Borbálának. A csapatunk az elsı fordulóban az élre állt, és folyamatosan vezeti az NB II-es 
csoportot a feljutást jelentı elsı helyen állva. A sakk játszmák iránt érdeklıdıknek jó hír, hogy megkezdıdött az internetes közvetítés is a 
Csongrád Megyei Sakkszövetség honlapján, az élı közvetítés fülre kattintva utólag is megtekinthetık az elsı három tábla játszmái. 
 

A Lövész szakosztály a hétvégén, október 9-én rendezte meg a „Röszke Vándor Kupa” nevet viselı versenyét, a Benkóczi Béla 
Sporttelepen lévı lıterén. A verseny rövid összefoglalóját a szakosztály vezetıje, Hódi János osztotta meg velem, amit én most írott 
formában továbbadok Önöknek. A meghívott öt csapat: Bordány MTTSZ elsı és második csapata, a Ruzsa elsı és második csapata, a 
Szeged VLK csapata és természetesen a hazaiak, mint rendezık. Kissé hővös, de gyönyörő napsütéses idı köszöntötte a versenyzıket. A 
szakosztályvezetı üdvözlése, a sportkörelnök megnyitója után el is kezdıdött a verseny. Színvonalas sportszerő rendezvényen sajnos 
nem sikerült a házigazdáknak itthon tartani a vándor kupát. A csapatverseny elsı helyezettje a Szeged VLK. Második helyet sikerült a 
Röszkei SK csapatának megszerezni. 
Harmadik lett a Bordány MTTSZ elsı csapata. A hölgyeknél egyéniben tarolt a Bordány MTTSZ. Elsı helyezett Zádori Lajosné, 
második helyezett Simon Mihályné, harmadik helyezett Zádori Dalma. A férfiaknál egyéniben sajnos hazai versenyzı nem került az elsı 
három közé. A végsı sorrend: elsı helyezett Kovács Zoltán Szeged VLK, második helyezett Kupka Dezsı Szeged VLK, harmadik 
helyezett Katona Csaba Ruzsa. A hazaiak sajnos nem tudtak legerısebb összeállításban szerepelni, ugyanis három fı iskolai elfoglaltság 
miatt nem tudott a versenyen részt venni. A verseny végeztével a vándor kupát és az érmeket Borbásné Márki Márta polgármester 
asszony adta át a nyerteseknek.  
 

A Labdarúgó szakosztály, írhatom és mondhatom is, nem a legszebb és dicsıségesebb bajnoki évadját küszködi végig napjainkban és 
így még azt hiszem, finoman fogalmaztam. A felnıttek sajnos zsinórban szállítják a megalázó és szégyenteljes vereségeket, az ifjúsági 
csapat a kezdeti lelkesedéssel és dobogós tervekkel ellentétben kissé bukdácsolva halad elıre. 

 (folytatás a köv. oldalon-szerk.) 

A Röszkei SK Kick-Box szakosztálya (balról jobbra) 
Szabadi István vezetıedzı, Csurgó Csaba, Fülöp Ákos, Halasi Zsolt, Halasi Levente, Ördög Kamilla, Nagy 
Rita, Nagy Gyula, Teslér Àkos, Hegyes Márk, Molnár Erik, Vas Balàzs, Györgyice Márk, Hallai Márk, Sallai 

Dániel, Rakó Bendegùz, Hallai Viola, Hegyes Rebeka, Kovács Barbara, Szabó Nóri. 



2010. OKTÓBER 16. OLDAL  FALUSI SUTTOGÓ 
 
Az újonnan indított 
elıkészítı csapatunk az, 
amely a vereségek 
ellenére is dicséretes 
teljesítményt nyújt, a 
hozzáállásával, a lelke-
sedésével, a játék 
szeretetével. A korosz-
tályukban erısebb csa-
patokkal, korban és 
fizikális értelemben is, 
bátran felveszik a harcot, 
és önfeledten tudnak örülni 
a most még ritkán szerzett 
góljaiknak.  
Elismerésemet és kö-
szönetemet fejezem ki, 
azoknak az anyukáknak 
és apukáknak, akik 
elkísérik a gyerekeket a 
mérkızéseikre. Bíztatják 
ıket, szurkolnak a csa-
patnak a kezdeti bot-
ladozások ellenére. Ezzel 
is segítve az „elsı” lépések megtételét, a csapat szellem kialakulását, hozzájárulva egy majdani siker csapat kialakulásához. 

 

Végül engedjék meg nekem, hogy köszönetemet fejezzem ki a falu lakosságának a közelmúltban lebonyolított önkormányzati választásokon való 
aktív részvételükért. A településünk 2729 névjegyzékben szereplı választópolgára közül, 1470-en gondolták úgy, hogy szavazatukkal 
befolyásolni akarják a lakóhelyük jövıjét irányító polgármester és a képviselı testület összetételét. 
Külön szeretném Önöknek megköszönni azt a 714 szavazatot, mellyel bizalmat szavaztak nekem, az elkövetkezı négy éves önkormányzati 
munkához. TISZTELETTEL KÖSZÖNÖM! 

HB 
 
 

H O R G Á S Z  H Í R E K 
 

Október másodikán 
tartotta egyesületünk az 
évadzáró egyéni hor-
gászversenyt a Gyálai 
Holt-Tisza Lisztes sza-
kaszán. A verseny 
nemzetközivé sikeredett, 
ugyanis elfogadták meg-
hívásunkat a horgosi és 
a magyarkanizsai hor-
gászegyesület horgászai 
is. A helyek sorsolása 
után három kategóriában 
negyvenegyen kezdték 
meg a versenyt, ifjúsági, 
nıi és férfiversenyzık szorgoskodtak a víz-parton. Az idıjárás is kegyes volt 
hozzánk, néhány csepp esı nem tudta a horgászok kedvét elrontani. A kifogott 
halak mérlegelését követıen hirdettük ki a verseny eredményét, melyet finom 
gulyás-leves ebéd követett. 
EREDMÉNYEK 
    ifjúságiak:    1. helyezett                         Battancs Vivien       2,030 kg 
                         2. helyezett                         Szabó Dorina           0,830 kg 
                         3. helyezett                         Gera Martin             0,790 kg 
    nık:              1. helyezett                         Víg Lászlóné           4,010 kg 
                         2. helyezett                          Ballai Ferencné      2,990 kg 
                         3. helyezett                          Balázs Margit         2.250 kg 
    férfiak:         1. helyezett                          Farkas Tibor           6,700 kg 
                         2. helyezett                          Ballai Ferenc          5.930 kg 
                         3. helyezett                          Víg Tamás              5,050 kg 
    Legnagyobb hal                                        Balázs Margit         1,430 kg 
 

A díjakat Ambrus Sándor hódmezıvásárhelyi fazekasmester készítette. 
 

Magyari László 

A Röszkei SK U – 14 elıkészítı csapata 
 

Álló sor balról: Zsivity Dusán, Szögi Márk, Zsilák Martin, Deák Olivér, Márki Levente, Györgyicze Márk, 
Ördögh Balázs, Teslér Ákos. Alsó sor: Rácz-Fodor Ákos, Kovács László, Kurucsai Tamás, Bíró Dániel. 

A csapat edzıje: Pécsek Tibor 


